
      
 
 
 
 

 
Vragen huisvesting arbeidsmigranten 
 
Inleiding: 
Deze gehele raadsperiode vragen wij, CDA Schagen en JessLokaal, al aandacht voor het 
probleem van het enorme tekort aan “huisvesting voor arbeidsmigranten”. Hier hebben wij 
diverse malen vragen over gesteld en zijn diverse moties door de Raad over goedgekeurd. 
Dit probleem haalt ook geregeld de media en helaas, zonder uitzondering, niet positief. De 
arbeidsmigrant is duidelijk het kind van de rekening, terwijl de waarde voor onze economie 
en voor onze ondernemers aanzienlijk is. Recent (2020) kwam weer een rapport uit van 
Decisio met o.a. nadere cijfers en verwachte ontwikkelingen van aantallen migranten de 
komende jaren. (zie bijlage). Het rapport schets een zorgelijk beeld. Uit de cijfers blijkt een 
toename van geregistreerde arbeidsmigranten vanaf 2010 van 290 naar 2.260 (+1.970), een 
jaarlijkse toename van maar liefst 29%! 12% van alle werkgelegenheidsplaatsen wordt 
ingevuld door een arbeidsmigrant, daar waar in het recente verleden nog over 5 a 6% werd 
gesproken. Het aantal geregistreerde woonachtige arbeidsmigranten is vanaf 2010 tot 2018 
toegenomen van 320 naar 530 (+190). Een enorme scheefgroei derhalve. 
In de hele Kop van Noord Holland een soortgelijk beeld. Er zijn inmiddels 5.760 
arbeidsmigranten geregisteerd en voor slecht 1.070 arbeidsmigranten een geregistreerde 
huisvestingslocatie.  Decisio heeft verschillende ramingen gemaakt voor het aantal 
arbeidsmigranten in 2030 voor de Kop van Noord Holland. Naar verwachting zullen dat er 
tussen de 11.000 en 14.000 zijn. Meer dan een verdubbeling dus.  

Tot slot ontvingen wij 17 december jl. de raadsinformatiememo 145 (RIM) “Proces locatie 
analyse buitenlandse werknemers Kop van Noord- Holland”  

Naar aanleiding van het rapport Decisio en laatstgenoemde RIM hebben wij de volgende 
vragen. 

1. Heeft de PH de laatste cijfers beschikbaar over aantallen geregistreerde werkzame en 
gehuisveste arbeidsmigranten?  

De provincie Noord-Holland heeft aan Decisio gevraagd de gegevens over buitenlandse 
werknemers te actualiseren. Uit de concept actualisatie (2 maart 2021) blijkt dat in 2019, 
585 buitenlandse werknemers geregistreerd woonachtig  zijn in de gemeente 
Schagen190 buitenlandse werknemers zijn werkzaam in deze gemeente. Hoeveel 
buitenlandse werknemers er exact gehuisvest zijn is helaas niet te zeggen. Vaak worden 
de arbeidsmigranten niet geregistreerd in de BRP. Het geactualiseerdee rapport van 



Decisio  wordt u binnenkort ter kennisname toegezonden.Voorlopig is er dus nog steeds 
sprake van een groot deel van de arbeidsmigranten waarvoor geen legale slaapplaats is.  

2. Het achterstanden in beschikbare huisvesting zijn enorm en lopen alleen maar op. 
Heeft de PH er vertrouwen in dat de maatregelen in laatstgenoemde RIM afdoende 
zijn om voor voldoende goede huisvesting te zorgen?  

Ook bij het college leven zorgen over de tijd die het vraagt om de ruimtelijke besluiten te 
kunnen nemen die nodig zijn om voldoende huisvesting voor deze doelgroep te organiseren, 
ondanks dat er continue gewerkt wordt aan oplossingen; het onderzoek -zoals geschetst in 
het genoemde RIM- bevindt zich nu in de laatste fase. Het bureau Sweco heeft met veel 
aandacht voor de communicaite en participatie het traject ingestoken. Opvallend is de grote 
deelname van stakeholders en bewoners in de eerste 2 fases; de verkenning en criteria 
bepaling en de bepaling van de locaties. Mede door deze input zijn er mogelijke locaties naar 
voren gekomen. Ik verwacht eind april u een selectie van de meest kansrijke locaties te 
kunnen presenteren waardoor goede  huisvesting van 3000 buitenlandse werknemers weer 
een stap dichter bij is gekomen. 

3. Welke maatregelen en initiatieven lopen er momenteel nog naast deze geschetste 
regionale aanpak?  

In Schagen heeft het college in oktober vorig jaar positief besloten over het gebruik van 
een perceel op de Lus voor de huisvesting van buitenlandse werknemers (336 personen). 
Aanvragers zijn nu bezig om op basis van dit principe besluit een aanvraag 
omgevingsvergunning voor te bereiden.  

Heel recent heeft het college besloten om in principe toe te staan dat in Warmenhuizen 
bedrijfsterrein gebruikt gaat worden voor de huisvesting van buitenlandse werknemers 
(kleine 220 personen). Voor deze locatie geldt dat – voordat een vervolgstap genomen 
kan worden de aanvrager nog moet aantonen dat er een goed woon- en leefklimaat 
gegarandeerd kan worden en dat de omliggende bedrijven niet in hun bedrijfsvoering 
geschaad zullen worden. 

Bij beide locaties geldt dat de participatie – door de aanvrager- nog dient te worden 
opgestart. 

Daarnaast is de ruimtelijke procedure voor legalisatie van de huisvesting van 300 
arbeidsmigranten bij park het Zwanewater in vergevorderd stadium. Het ontwerp 
bestemmingsplan ligt tot 29 maart 2021 ter inzage. Ook wordt er met enige regelmaat 
gebruik gemaakt van de mogelijkheid om huisvesting bij agrarische ondernemers te 
realiseren conform de mogelijkheden in het bestemmingsplan.  

4. Worden bestaande initiatieven, zoals het initiatief op De Lus, meegenomen in het 
proces genoemd in de RIM? 

Deze initiatieven doorlopen hun eigen proces, naast het beschreven proces in het RIM.  



5. Uit rapport Decisio blijkt dat zeer veel informatie over arbeidsmigranten niet bekend 
is. Dit komt voor een graat deel daardat hier arbeidsbureaus tussen zitten. Is het 
mogelijk om via deze bureaus meer informatie boven water te krijgen, o.a. over waar 
ze werken en waar ze wonen? 

In de regionale aanpak waarbij inschrijven en registreren als noodzaak wordt gezien om 
de woon- en werksitiatie van de buitenlandse werknemer goed in beeld te hebben wordt 
inderdaad ook aangegeven dat de uitzendbureaus ons veel informatie kunnen 
verschaffen. Tot op heden zijn deze uitzendbureaus echter terughoudend met het 
verstrekken van informatie over slaapplaatsen die niet legaal zijn.  

6. Welke maatregelen worden er genomen om het aantal “zichtbare” arbeidsmigranten 
te verhogen? Van de 2.260 arbeidsmigranten is slecht van 530 bekend waar zij 
gehuisvest zijn? Is verplichte registratie in het bevolkingsregister/basisregistratie 
personen een optie? 

Niet iedereen die in Nederland verblijft hoeft zich in te schrijven in het bevolkingsregister 
dit volgt uit de Wet Basisregistratie Personen. Het laten bijhouden van een nachtregister 
– wat thans verplicht is bij huisvesting/ het opstellen van een  beheerplan – geeft ook 
inzicht. 

7. U geeft aan dat u een poging doet om een vertegenwoordiging van de 
arbeidsmigranten mee te laten praten. Hier staan wij helemaal achter en doen 
meteen een suggestie. Voelt u ervoor de vakbonden betrekken als 
belangenbehartiger voor de arbeidsmigrant bij de geschetste aanpak? De 
arbeidsmigrant verdient het dat zijn belangen goed behartigd worden en 
bijvoorbeeld de FNV heeft zich de laatste tijd hier ook stevig tegenaan bemoeid. En 
zo nee, waarom niet? 

In het proces is inderdaad met een vertegenwoordiger van de vakbond gesproken. 

8. Is het verstandig om, vooral vanwege de gevoeligheid van dit vraagstuk, “in alle 
openheid” onderzoek te doen naar geschikte locaties? Naar onze verwachting zal dit 
zeer veel onnodige onrust onder inwoners opleveren, omdat veel locaties om diverse 
redenen sowieso zullen afvallen. In het Westland wordt de 1e haalbaarheidstoets 
zonder openbaarheid gedaan, waarna -uiteraard een openbaar- vervolgstraject 
wordt ingezet. 

Juist de openheid in communicatie is een reden geweest dat de provincie (in samenspraak 
met de 3 gemeenten) de opdracht aan het bureau Sweco heeft gegund. Terugkijkend kan 
ik niet stellen dat dit geleidt heeft tot veel onrust.  

9. In RIM 145 wordt aangegeven dat de omgeving in de derde week van december 
beknopt is geïnformeerd. Heeft dit al plaats gevonden? En hoe zijn zij geïnformeerd? 

Dit is met een persbericht (zowel vanuit de provincie als vanuit de 3 betrokken 
gemeenten) kenbaar gemaakt. 
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